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Samenvatting 
Op vraag "1 In hoeverre vindt u het noodzakelijk dat de drie voormalige gemeenten zijn gefuseerd 

naar de gemeente Vijfheerenlanden?" antwoordt in totaal 16% van de respondenten: "(zeer) 

noodzakelijk". In totaal antwoordt 65% van de respondenten: "(helemaal) niet noodzakelijk". Het 

middelste antwoord (mediaan) is: "Niet noodzakelijk". 

Op vraag "1.1 Kunt u toelichten om welke reden(en) u de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden 

(zeer) noodzakelijk vindt?" antwoordt 76% van de respondenten: "Het versterkt de positie in de 

regio". 

Op vraag "1.2 Kunt u toelichten om welke reden(en) u de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden 

(helemaal) niet noodzakelijk vindt?" antwoordt 74% van de respondenten: "Het lokale karakter van 

de voormalige gemeenten verdwijnt.". 

Op vraag "2 Ervaart u een verschil nu de drie voormalige gemeenten gefuseerd zijn naar de 

gemeente Vijfheerenlanden?" antwoordt 70% van de respondenten: "Ja, ik ervaar verschillen". 

Op vraag 2.1 Kunt u toelichten welk verschil u ervaart nu de voormalige gemeenten zijn gefuseerd 

naar de gemeente Vijfheerenlanden? Antwoordt 94% van de respondenten met een ervaring. 

Op stelling 3 'Tot nu toe is de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden wat ik ervan had verwacht' 

antwoordt in totaal 30% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 20% van de 

respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Neutraal". 

Op vraag 3.1 Kunt u toelichten om welke reden(en) de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden tot 

nu toe is wat u ervan had verwacht? Antwoordt 90% van de respondenten met minimaal één reden. 

Op vraag 3.2 Kunt u toelichten om welke reden(en) de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden tot 

nu toe niet is wat u ervan had verwacht? Antwoordt 91% van de respondenten met minimaal één 

reden. 

Dit en meer blijkt uit panelonderzoek TipVijfheerenlanden, waarbij 257 deelnemers zijn geraadpleegd.  
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1. Resultaten 

Fusiegemeente Vijfheerenlanden 

Sinds 1 januari 2019 zijn de voormalige gemeenten Leerdam, Vianen en Zederik gefuseerd 
naar de nieuwe gemeente Vijfheerenlanden. Graag stellen we u enkele vragen over deze 
fusie. 

 
Op vraag "1 In hoeverre vindt u het noodzakelijk dat de drie voormalige gemeenten zijn gefuseerd 

naar de gemeente Vijfheerenlanden?" antwoordt in totaal 16% van de respondenten: "(zeer) 

noodzakelijk". In totaal antwoordt 65% van de respondenten: "(helemaal) niet noodzakelijk". Het 

middelste antwoord (mediaan) is: "Niet noodzakelijk". 

Toelichting 
Noodzakelijk • Alleen zal een van de drie of alle drie get niet gered hebben. En nu samen 

werkt dat kosten besparend en kan je projecten grote aanbesteden wat 
goedkoper kan zijn dan dat  3 los van elkaar 

• Fusie was op lagere termijn noodzakelijk. De vraag is wel of dit nu de juiste 
samenstelling is geweest. Het was logischer geweest als voormalige gemeente 
Zederik met Molenlanden was gefuseerd 
 

Neutraal • Als inwoner nu helemaal geen invloed meer 

• Het kost alleen maar meer 

• Ik had mijn bedenkingen, maar zag wél in dat in de huidige tijd 
schaalvergroting financieel en bestuurlijk noodzakelijk is 

• Waar het voordeel ligt is mij nog niet duidelijk 
 

Niet 
noodzakelijk 

• De keuze om samen met Vianen en Leerdam te gaan is voor Zederik niet 
goed. 
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• Er ontstaat competitie tussen de diverse deelgemeenten. Er is beperktere 
beschikbaarheid van gemeentelijke diensten in de deelgemeenten. De eigen 
cultuur van de deelgemeenten verdwijnt. Samenvoeging zal kosten besparen, 
maar de burger zou daar iets van moeten merken in verlagingen van 
belastingtarieven etc. Helaas is dat niet het geval. 

• Het gevaar dreigt dat je alsnog een extra bestuurslaag creëert 

• Leerdam en Zederik hadden m.i. zelfstandig kunnen blijven. Voor Zederik zou 
aansluiting bij het vml. Giessenlanden en Molenlanden (nu Molenwaard) een 
betere optie zijn geweest. 

• Naar mijn idee was samenwerken met behoud can zelfstandigheid mogelijk. 

• Op zich is een fusie niet verkeerd. 
Maar waarom een fusie over de provinciegrenzen heen. Hoe kostbaar en 
arbeidsintensief is dat alleen al om het in de diverse geledingen / 
voorzieningen te verwerken. 

• Snap dat het goedkoper is om bijvoorbeeld meerdere stadhuizen te sluiten.  
Maar t slaat nergens op dat je voor een vergunning naar Vianen moet en voor 
een kind aan te geven naar Leerdam. Sluit dan ook een aantal locaties. 

• Vianen past cultureel / historisch en vanwege (arbeids)mentaliteit absoluut 
niet bij Leerdam /:Zederik 
 

Helemaal niet 
noodzakelijk 

• Fusie is noodzakelijk. Leerdam en Vianen is logisch. Zederik is gedeeltelijk een 
echte Alblasserwaard gemeente. 

• Gemeente wordt te groot. Minder binding met bewoners 

• Helaas zijn er nog geen vruchten gekomen alleen maar berichten van 
verhoging van de kosten en onduidelijkheid. 

• Het hele dorp Ameide was er tegen, maar de beslissing werd doorgeduwd. Elk 
dorp heeft een andere achtergrond en cultuur. Dat verbroedert niet. 
Daarnaast komen er veel meer financiële lasten. Het is meer een last dan een 
toevoeging. Samenwerken is goed, 1 gemeente willen worden niet. 

• Het was goed zoals het was , veel word nu duurder en zaken worden niet snel 
behandeld en je word van het kastje naar de muur gestuurd 

• Kleinere kernen minder zichtbaar schuld mvan ander opgezadeld raakt 
identiteit kwijt 

• Kost alleen maar geld. 

• Voormalig Leerdam en Vianen hebben andere prioriteiten t.o.v. Zederik want 
dat was een dorpsgemeente. 

• Zederik had beter naar molenlanden kunnen gaan. 

• Zederik hoort cultureel en sociologisch bij het gebied ten westen van Zederik, 
dus Alblasserwaard 
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Op vraag "1.1 Kunt u toelichten om welke reden(en) u de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden 

(zeer) noodzakelijk vindt?" antwoordt 76% van de respondenten: "Het versterkt de positie in de 

regio". 

Andere reden, namelijk: 
• Continuiteit en verbetering in dienstverlening 

• Gemeenten waren te klein en kwetsbaar 

• Je zou verwachten dat er meer kwaliteit op ambtelijk niveau in dienst genomen wordt 

• Nodig voor de grote opgaven om een grotere gemeente te zijn 

• Schaalgrote vanGemeente is noodzakelijk 

• Schaalvergroting noodzakelijk om antwoord te kunnen geven op de hedendaagse vragen en 
problemen 

• Verschuiving van taken van de rijksoverheid naar gemeente. 
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Op vraag "1.2 Kunt u toelichten om welke reden(en) u de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden 

(helemaal) niet noodzakelijk vindt?" antwoordt 74% van de respondenten: "Het lokale karakter van 

de voormalige gemeenten verdwijnt.". 

Andere reden, namelijk: 
• Absoluut geen verbetering, we hebben niks met Utreg 

• Besluitvorming 

• Buurten worden verwaarloosd 

• De achtergronden van de drie gemeenten zijn behoorlijk groot en lokale opvattingen liggen 
redelijk ver bij elkaar vandaan 

• De overgang naar provincie Utrecht was onnodig 

• De politiek en het bestuur is 1 grote rommel en het nieuwe bestuur geeft het oude en visaversa 

• Er komt een enorme schuld van Vianen naar de andre gementen (Niemans beton) 

• Finanvieel slecht 

• Fusie met Nieuwegein en of IJsselstein had meer voor de hand gelegen 

• Geen eigen stadhuis meer 

• Geen logische grenzen 

• Gemeente wisselen erg van partij voorkeuren. 

• Groter is niet beter 

• Het gebied is veel te groot geworden 

• Het was prima zoals het was 

• Hoeveel binding houden ze met bedrijven. 

• Ik ben gericht op nieuwegein/ijsselstein en heb geen binding met leerdam/everdingen, mede 
doordat ik geen auto heb. 

• Ik heb me er nooit in verdiept maar had niets tegen of voor de fusie 

• Samenwerken kan ook zonder fusie 

• Schaalgrootte van Leerdam en Vianen was groot genoeg om zelfstandig te blijven. 

• Schaalvergroting heeft z'n voordelen, maar dat hoefde niet per se door juist déze gemeenten te 
laten fuseren. 

• Splitsing van Alblasserwaard 
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• Tarieven worden willekeurig verhoogd t.b.v. de z.g. nivellering 

• Te verschillende gemeentes samengevoegd, dorpen met twee wannabe steden 

• Vianen overheerst 

• Vianen past beter bij IJsselstein, Nieuwegein, Houten 

• Vianen was een heel andere gemeente dan de andere twee 

• We zouden de " provincieproblemen"niet hebben gehad 

• Wij (Zederik) horen niet bij Vianen en Leerdam. Wij zijn Alblasserwaard en dat is nu weg. Wij 
horen bij Molenwaard!! 

• Wij moeten Vianen financieel steunen                  

• Wordt alleen maar duurder 

• Your nog toe alleen nog maar kostenverhogingen voor de burgers 

• Zederik hoort in een landelijke gemeente thuis. Verder zitten de burgers buiten Vianen niet te 
wachten op een rechtszaak van 40 jaar en een milj.claim. 

• Zie boven 

• Zie boven! 
 

Toelichting 
• Concreet voorbeeld: School in Hoef en Haag / Hagestein. Eerlijkheid gebied te zeggen dat 

gemeente Vianen het besluit over dit onderwerp lekker heeft uitgesteld, tot na de fusie. Wat 
zeker ook geen schoonheidsprijs verdient. Maar het besluit wat er nu genomen is (om een 
nieuwe school in Hagestein te bouwen) is niet in belang van de nieuwe bewoners van Hoef en 
Haag (die in de toekomst toch voor de meeste schoolgaande kinderen zullen gaan zorgen). Veel 
mensen zijn nu teleurgesteld dat er geen openbare school in het dorpshart komt en voelen zich 
voorgelogen. Overigens ben ik altijd voorstander geweest van een grote centrale school tussen 
beide dorpen in, omdat ik op voorhand deze hele problematiek voorzien had, en Hagestein wat 
mij betreft nog altijd een verlies locatie blijft. Ik persoonlijk zal niet snel mijn kinderen naar 
Hagestein brengen, om de eenvoudige reden dat het niet op route naar het werk ligt. Dan nog 
liever in Vianen op school, wat wel op de route ligt. 

• De communicatie is zeer slecht . Het kist veel moeite om de juiste persoon aan de telefoon te 
krijgen en bij mail contact krijg je zelden antwoord of pas na 3 maanden 

• Een gemeente dient te fuseren met gemeenten waar men iets mee heeft, o.a. sterke 
bestuurlijke banden vanuit het verleden en welke nog steeds goed functioneren 

• Weet niet meer wie wat heeft in de raad 
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Naast de vraag of u de fusie noodzakelijk vindt of niet, horen we graag hoe u de fusie naar de 
gemeente Vijfheerenlanden ervaart. 

 
Op vraag "2 Ervaart u een verschil nu de drie voormalige gemeenten gefuseerd zijn naar de 

gemeente Vijfheerenlanden?" antwoordt 70% van de respondenten: "Ja, ik ervaar verschillen". 

Toelichting 
Ja, ik ervaar 
verschillen 

• Afstandelijker geworden 

• Bestuur staat verder van de burger, geen ons kent ons gevoel meer. 

• De afstand tot de bestuurders zijn groter geworden.  Velen hebben het gevoel 
dat bestuurders afkomstig uit Leerdam en Vianen alleen de belangen van die 
v.m. gemeenten behartigen 

• De ambtenaren zijn moeilijker te bereiken. 

• De eigenheid van mijn stad gaat op 

• De infoverstrekking van de gemeente naar de bewoners toe is aanmerkelijk 
minder , onvoldoende en slechter dan voorheen , de politiek staat overduidelijk 
verder van de bewoners af dan voorheen 

• De mantelzorg waardering is gereduceerd tot mooie woorden  de bühne. 

• Dienstverlening gaat over meerdere schijven, die niet altijd op elkaar zijn 
ingespeeld. Ook moeilijker om persoonlijk contact te maken. 

• Dienstverlening stadhuis beperkt open. Niet goed bekend wie en waar 
verantwoordelijk voor is . 

• Door de fusie is er onduidelijkheid ontstaan en verwarring om wat er komen 
gaat. Financiele lasten worden zwaarder, politiek luistert niet naar de burger, 
het karakter van lokale gemeente kan verdwijnen door keuzes waar wij niet 
achter staan. 

• Er is - ondanks alle beloftes - geen aandacht meer voor het lokale aspect. Wie is 
er nog trots op de Viaanse Voorstraat of bezorgd over de Emmalaan? 

• Gemeentehuis niet elke dag meer open 
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• Groenvoorziening was in de gemeente Leerdam prima geregeld. Na de fusie is 
van enig beleid geen sprake meer of je moet zeggen "geen beleid is ook 
beleid". Het in sneltreinvaart verpauperen van het straatbeeld geeft misschien 
wel de juiste aanblik van deze opgedrongen fusie! 

• Koopzondagen: er is een referendum geweest over koopzondagen. Bij 
bewoners in Vianen was dit altijd al een grote wens, getuige de meerderheid 
die voor stemde. En dan lopen andere plaatsen weer te zuurpruimen, over 
oneerlijke concurrentie etc. Ja hallo zo lust ik er nog wel 10. Enige idee hoeveel 
inkomsten van Vianen zijn weggevloeid naar NIeuwegein??? 

• Kosten gaan al flink omhoog 

• Kosten gaan omhoog 

• Mede doordat het openbaar vervoer hier op de provincie grens zo dramatisch 
is geworden 

• Natuurlijk zijn er verschillen maar dat is niet perse negatief 

• Politieke verschuiving 

• Professioneel en grootschalig 

• Stapsgewijs zie je een andere vorm van besturen en denken. Gehuil van de 
kleine kernen is jammer maar ook zij moeten er aan wennen dat de melkboer, 
de bakker ook zijn verdwenen 

• Veel hogere kosten  
Brandweer ambulance 

• Vianen zorgt er als armlastige gemeente voor dat de anderen in een negatieve 
financiële spiraal worden meegetrokken. 

• Voor bepaalde afspraken in het gemeentehuis moeten burgers uit Vianen 
richting Leerdam of Meerkerk 

• Voormalige gemeenten Zederik hadden al niets met Vianen en dat is nog 
steeds zo. 

• Weinig aandacht voor de kleine kernen 

• Zederik is karakter kwijt geraakt, 
 

Nee, ik ervaar 
geen 
verschillen 

• Geen verschil 

• Nog niet echt. Moet er op letten dat ik nu  in de provincie Utrecht woon. 
Voor mn buitenlandse vrienden lastig uit te leggen. 

• Nog niet, misschien in de toekomst. Daarvoor is de fusie nog te jong 
 

Weet niet • Er zijn veel zaken blijven liggen of op de lange baan geschoven. 

• Ik woon zeer kort in Vianen voordat deze gemeente werd opgeheven. 

• Nog erg kort om over te oordelen 

• Woon pas sinds mei in Vianen. 
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2.1 Kunt u toelichten welk verschil u ervaart nu de voormalige gemeenten zijn 

gefuseerd naar de gemeente Vijfheerenlanden? (n=163) 

Ik ervaar (94%): 
• Aanpassing van de lasten 

• Aantal kosten zijn hoger 

• Achter uit gang in onderhoud wegen en plantsoenen (2x) 

• Afstand ambtenaar/burger wordt groter 

• Afstand Gemeente naar deelgemeentes. 

• Afstandelijk en doet de een wat moet de ander dat ook men is niet snel tevreden 

• Afstandelijkheid van gemeenteraad -weinig betrokken 

• Afvalstoffenheffing 90 euro omhoog, toeristenbelasting omhoog etc 

• Alles is duurder en moeilijker 

• Begin van ruimer denken en niet in hokjes resp. dorpsgeest 

• Belasting veranderd 

• Belastingen veranderen (de hoogte van), het gemeente huis voelt niet meer als 'ons' 
gemeentehuis 

• Benaderen was al formeel maar is nog formeler geworden 

• Bereikbaarheid van de gemeente en er zijn ambtenaren niet weten waar ik woon, als ik een 
melding doe 

• Bestuur nieuwe gemeente minder makkelijk benaderbaar. 

• Beter groen onderhoud 

• Betere communicatie 

• Binding gevoel met Vianen word minder 

• Burocratiser is alles geworden 

• Bv deze vragenlijst, vragen om mening van inwoners is goed. 

• Communicatie is nu omgekat door het reclamebureau. 

• Dat de gemeente Vijfheerenlanden progressiever is dan de voormalige gemeente Zederik 

• Dat de nieuwe gemeente nog veel zaken niet op orde heeft. Krijg geen antwoord op vragen en 
geen reactie van ambtenaren. 

• Dat eigenlijk financieel alles mogelijk lijkt, hetgeen in de toekomst zal blijken dat dit niet het 
geval is. 

• Dat er niet wordt geluisters naar de burgers en dat er zomaar dingen worden vastgelegd zonder 
overleg. Hierdoor zijn de burgers wel de dupe ervan. 

• Dat er nu helemaal geen communicatie is 

• Dat er soms wel amateuristiche bestuurd werd 

• Dat het college meer over de hoofden van de mensen/ondernemers regeren ipv met hen! 

• Dat het ons meer geld gaat kosten 

• Dat ik naar Leerdam toe moet om mijn kind te erkennen. 

• Dat we nu naar Leerdam moesten om ons kind te erkennen, dat verschillende gemeentelijke 
kosten omhoog gaan 

• Dat wij al mede mens met dat confict met de niemans beton mee kunnen betalen en het was 
iets van de gemeente vianen 

• Dat zaken meer en meer worden vormgegeven vanuit de grote kernen en Leerdam in het 
bijzonder 

• De afstand naar gemeentevergaderingen is groter geweorden 

• De ambtenaren van de gemeente zijn moeilijker bereikbaar. Verder krijg je het gevoel als 
inwoner van een dorp dat je er niet meer echt toe doet. 
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• De berichten in de krant. Onbekende politicie. Consultatiebureau anders gefaciliteerd. 
Ambulance post verder weg. Een aantal punten zo uit mijn hoofd 

• De eigenheid van de gemeente Leerdam die ik heel erg waardeer vervalt. 

• De gemeente heeft de zaken duidelijk nog niet op orde met het ambtenarenapparaat. 

• De gemeente is meer met zichzelf bezig. Misschien logisch in het begin, maar een slechte 
‘eerste indruk’ 

• De homo vlag wordt nu gehesen 

• De meeste zaken worden duurder, ander beleid, moet blijkbaar eenduidiger en dat is niet altijd 
fijn 

• De mensen, verder weg naar gemeentehuis. Slecht bereikbaar,tel en mailikbaar 

• Door de cultuurverschillen en verschillende geloofs overtuigingen 

• Dorp en stadsverschil 

• Duurder 

• Duurder geworden. 

• Een beter beleid 

• Een erbarmelijke puinhoop, geen besluitvorming, men doet maar wat. 

• Een flink grotere afstand van de bestuurders tot de burgers 

• Een verschil in openingstijden en ik ervaar meer afstand naar de politiek; het grootste deel van 
de gemeente heb ik überhaupt nog nooit gezien 

• Eerst moet er een stuk in het Kontakt staan, dan pas wordt het kerkhof opgeknapt!       

• Extra kosten door gemeentebelastingen, minder oog voor lokale problemen (per dorp). 

• Financieel 

• Financiele terugslag 

• Financiele verschillen in lokale belastingne 

• Financiële verschillen welke in het nadeel van de echte plattelands gemeentes uitvallen. Het 
stadse Vianen denkt de baas te kunnen spelen 

• Geen duidelijkheid van afdelingen ook intern blijkt niet bekend wie war verantwoordelijk voor 
is. Wordt meerdere keren doorgestuurd naar andere medewerkers 

• Geen enkele emotie met de andere gemeenten. 

• Geen nieuws meer over wat er in Nieuwegein gebeurt, want geen molekruier meer. veel nieuws 
over het achterland waar ik niet in geinteresseerd ben 

• Gemeente huis komt nooit in het buiten gebied, Vianen en Leerdam zijn een van de twee 

• Gemeente is slecht te bereiken en lost minder snel problemen op. 

• Gemeentebestuur en ambtenaren zijn onvoldoende op de hoogte van wat er speelt in de 
kernen en de historie van vraagstukken die zij moeten behandelen. 

• Gemeentewerf in Vianen is op Zaterdag langer open. 

• Gevoel van eenheid. 

• Groter en dus anders. Veel is nog in beweging. Er wordt nog gezocht naar de juiste balans in 
veel dingen. Tegelijkertijd is er ook veel in beweging, wat daar eigenlijk buiten staat. Energie, 
klimaat, etc. 

• Grotere afstand naar de burger 

• Grotere afstand tussen politiek en burgers en de kerstie Niemans drukt nu ook op ons,uit 
Zederik. 

• Het duurt langer voordat ik antwoord krijg 

• Het erg traag, bureaucratisch, ver van de burger.  En vooral  gericht op Vianen 

• Het financiële debacle van Leerdam en Vianen...dat moeten wij nu betalen! Heel triest! 

• Het groen wordt slecht bij gehouden 

• Het voormalige stadhuis heeft minder openingstijden: minder service. De burger wordt 
gemarganiliseerd en alleen voor de euro’s aangesproken. 
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• Het wordt er niet beter opin de wijk 

• Hoe er om is gegaan met winkel openstelling op zondag totaal verkeerde aanpak referendum 
politiek duwt gewoon door gemeentehuis is ook minder open kost ook veel meer geld 

• Hogere belastingen, kortere openingstijden van de gemeente'huizen', focus op handhavers 
opeens in dorpen i.p.v. echte problemen oplossen zoals bijv. de stoepen opnieuw straten 

• Hogere gemeentelijke belastingen en minder snel actie ondernemen in belangrijke zaken 
binnen de stad 

• Hogere lasten, onduidelijkheid welk gemeentehuis in gebruik is en wanneer open, 
onbekendheid lokale problematiek in de gemeenteraad 

• Hogere lasten!!! 

• Ik kan niet voor alles in Vianen terecht, moet soms naar Leerdam 

• Je telt niet meer mee als gemeente lid 

• Kosten gaan al flink omhoog, onduidelijk waar nu de gemeenteraad zich bevind 

• Lange doorlooptijden 

• Meer aandacht voor de grotere gemeentes en de daarbij behorende problematiek. 

• Meer aandacht voor Vianen dan voor de overige voormalige gemeenten 

• Meer afstand 

• Meer afstand en aanloopproblemen bij organisatie 

• Meer afstand en minder aandacht voor de kleine kernen 

• Meer afstand tussen bestuur en inwoners. Eigenbelang begint een rol te spelen. 

• Meer afstand, hoge rekeningen en nieuwe aanpak verkeerslessen op school 

• Meer afstandelijkheid, minder toegankelijk 

• Meer belastingen betalen, zoals onroerend goed, afvalheffing 

• Meer bureaucratie en meer afstand tot de gemeente 

• Meer bureaucratie, geen betrokken ambtenaren 

• Meer kosten 

• Meer kwaliteit en diepgang in de gemeenteraad 

• Meer Leerdam en Vianen verheerlijking 

• Meer politie controles 

• Minder adequaat bestuur, alles wordt duurder 

• Minder contacten, meer bureaucratie 

• Minder directe lijnen 

• Minder goed bereikbaar 

• Minder motorrijtuigenbelasting, maar veel meer kosten voor afvoeren huisvuil 

• Minder politie op straat en meer onkosten zoals belastingen 

• Minder rust, ze denken dat het in Zederik madurodam is, ze gaan alles volbouwen. Ze doen 
minderwaardig over de dorpen in Zederik, we behoeven geen update in de gemeente het was 
en is goed. Nu zijn de straten minder schoon, de verlichting wordt niet goed naar gekeken. En ze 
denken alles met verbod- en gebodsborden af te dekken over onderwerpen die gewoon goed 
gaan. We vinden ook dat er teveel stadse mensen in onze sociale huurwoningen worden 
geplaatst, graag eigen volk eerst net zoals in de jaren 80 v/d vorige eeuw, werkt veel beter meer 
sociale controle zo heb je minder hulp voorzieningen nodig. 

• Mindere bereikbaarheid, hogere kosten, minder onderhouds ambtenaren oo straat 

• Nauwelijks aandacht voor Zederik, groot Vianen gehalte 

• Niet echt duidelijk waar je nu moet zijn. 

• Onbekende bestuurders, focus op Leerdam en Vianen 

• Onduidelijkheid en regels vanuit andere gemeentes 

• Ongelijkheid. de een betaalt hondenbelasting de ander niet koopzondagen verschillend heel 
raar 
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• Onpersoonlijk 

• Overgang naar Avres en dus naar Gorinchem ipv Nieuwegein. Bestuur zit in Leerdam dus 
afstand veel groter. Alles wordt stroperiger. Forse verhoging ozb. 

• Politiek is nog verder van de burgers af gaan staan 

• Politiek op meer afstand 

• Politiek verder van de burger, minder betrokkenheid 

• Professioneel en grootschalig 

• Religieuze achtrgrond, woningvoorziening, zorg 

• Slecht te bereiken 

• Stadhuis Vianen minder open, stadswerf Vianen haalt geen grof vuil meer op, andere 
organisatie die afval regelt 

• Te weinig kennisoverdracht, dossieroverdracht, relatieoverdracht, contactoverdracht 

• Te zakelijk en onpersoonlijk 

• Terug in de tijd door de samenstelling van de gemeenteraad die niet past bij Vianen 

• Veel belastingen en diensten zijn duurder geworden 

• Veel cda en christen-unie en SGP 

• Veel duurder ,en meer regels die omslachtig zijn 

• Veranderingen zowel positief als negatief, de afstand met burgers en ambtenaren is groter 
geworden omdat ze minder bekend zijn met de lokale situaties 

• Verhoging gemeentebelasting 

• Verschilklen in diverse kosten en belastingen (MRB) 

• Verschillende kosten van diensten stijgen snel omhoog dit is wel heel jammer. 

• Verslechtering diensten stadswerf 

• Vertraging bij verschillende processen 

• Vijandschap leerdam-vianen 

• Voor heen was het bespreken met gemeente makkelijker. 

• Voorbeeldje, de discussie over de koopzondag. Dat geeft toch wel heel duidelijk weer hoever 
dorpen uit elkaar liggen qua idee. 

• We hebben niks met elkaar 

• Weet niet waar ik moet zijn voor een gemeentehuis bezoek en alles wordt uiteraard duurder, 
dat we bij provincie utrecht ingedeeld zijn !!                                raard duurder! 

• Weinig betrokkenheid 

• Weinig chr. principes meer 

• Wethouders die ineens denken dat we een grote gemeente zijn met de daarbij behorende (te) 
grote broek die zij daarbij aantrekken. 

• X 

• Zeer rommellig en alles wordt veel duurder 

• Zeer slechtew communicatie tussen bestuur en inwoners. Vele malen moeten vragen, wat 
zeuren wordt. op een antwoord op een gestelde kweste. Na 3 maanden nog niets gehoord, 
maar men zegt: Wij bellen u morgen terug. Nou het is dfoodgewoon één bende. 

• Zie antwoord er boven 

• Zie oa bovenstaande toelichting + ik vind het nog steeds storend dat men in Vianen de inwoners 
van Lexmond/Zederik nog steeds als sluipverkeer ziet , misschien moeten wij allemaal daar onze 
boodschappen maar niet meer gaan doen !!!!!!! 

• Zie toelichting bij vorige vraag. 

• Zie vorige vraag 
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• Zie vraag 1. Moet voor een baby  erkennen en  2x naar Leerdam. Dat is 2x 40 minuten in de auto 
terwijl er een gemeente huis op 5 minuten fiets afstand is. Zijn toch gewoon ambtenaren die 
voor elkaar zorgen dat ze een baantje blijven houden. Als je echt wilt besparen zorg je dat er 1 
groot gemeentehuis komt 

• Zoals eerder vermeld: tarieven!!! 
 

Weet niet (6%) 
 
Toelichting 
• B.v. antwoord op subsidieaanvraag duurde bijna drie!!!!!! maanden 

• De openstelling van de winkels op zondag, het vlaggen met de regenboogvlag. 

• Eerder kwamen alle mensen uit leerdam en gingen alle stukken over leerdam. Nu beslissen 
mensen uit vianen over stukken leerdam, waarmee ze veel minder gevoel hebben. Wat 
overigens niet zegt dat ze niet bekwaam zijn. Momenteel komt meerderheid gemeenteraad uit 
vianen. 

• Het hoofd gemeentehuis is nu gevestigd in Leerdam, omdat ten tijde van de fusie Leerdam net 
iets van 1000 meer inwoners had. Met de komst van Hoef en Haag denk ik dat de 
oorspronkelijke gemeente Vianen een grotere groeikern is. Dus ik snap deze keuze gewoon niet. 

• Komt mede omdat er onvoldoende draagvlak is gecreëerd met de burgers tijdens het proces. 
Ook bleken argumenten achteraf onjuist te zijn geweest. 

• Zeer slecht luisteren vanuit het bestuur. Veel geschreeuw en weinig wol. 
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Op stelling 3 'Tot nu toe is de fusie naar de gemeente Vijfheerenlanden wat ik ervan had verwacht' 

antwoordt in totaal 30% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 20% van de 

respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Neutraal". 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

• Ik heb daar toen men er over begon te denken, al mijn bedenkingen gehad. Die 
komen volledig uit. Zeer en Zeer negatief. Een lachertje. Een referendum in ieder 
gat van de 3 gemeente. Hoe haal je het in je botte hersens. Een gemeente, een 
referendum. 

• Ik verwachte dat alles te groot en loch zou worden en dat is het 

• Zeer mee eens hoe een zooitje het zal worden en hoeveel geld het kost 

• Zie toelichtingen boven 
 

Mee eens • De verwachting van een groot aantal Leerdammers dat we "opgevreten zouden 
worden" door regerend Vianen voldoet gevoelsmatig aan de verwachtingen. 

• Droevig 

• Helaas had ik verwacht dat t voor de burger niet beter zou zijn 

• Het gaat precies zoals ik verwacht had en dat bedoel ik niet in positieve zin. Alle 
andere dorpen, woont toch een ander slag mens (veel conservatiever). 

• Ik merk weinig verschil, maar had en heb ook nauwelijks direct contact met de 
gemeente 

• Maar dit is niet in positieve zin. Wij hadden verwacht dat er meer kosten zouden 
komen en dan hebben wij het nog niet gehad over niemand beton. 
Maar ook dat er afspraken waren met gemeente zederik en nu noeten er dingen 
over of herzien worden 

• Progressiever dan de voormalige gemeente Zederik. Een grote gemeente in de 
provincie Utrecht die meetelt. 

• Rivaliteit tussen de "oude" gemeenten  door het functioneren van de raadsleden 
afkomstig uit die gemeenten.  Dat er 4 wethouders uit Vianen komen is totaal 
onjuist en voedt alleen het wantrouwen. 

• Verwachting dat alles log en onduidelijk wordt is uitgekomen. 
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• Waardeloos dus. Had met giessenlanden goed gegaan. 
 

Neutraal • Ik had deze verwijdering tussen bestuur en inwoners verwacht. Blijf het wel 
jammer vinden 

• Ik had geen verwachtingen - heeft nul invloed op mijn als persoon 

• Zie toelichting bij 2 
 

Mee 
oneens 

• Niets van te merken 
 

Zeer mee 
oneens 

• Ik baal van de fusie kost ons gewoon meer geld 

• Toen het zederik was, had Ameide een heel ander karakter. De fusie zit bij 
iedereen in zijn achterhoofd. Wat zal er gebeuren? Wij willen een karakteristiek 
dorp blijven. 
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3.1 Kunt u toelichten om welke reden(en) de fusie naar de gemeente 
Vijfheerenlanden tot nu toe is wat u ervan had verwacht? (n=68) 

 

Reden (90%): 
• 3 scholen met een geloofsovertuiging in Hoef & haag????? 

• Afstand burger naar de raad te groot 

• Alles duurder is geworden (2x) 

• Alles is afstandelijk geen binding meer 

• Alles wordt duurder 

• Beter onderhoud 

• Betere samenwerking 

• Dat het te groot en te log wordt. 

• Dat veel geld kost 

• De dorpskernen worden niet vertegenwoordigd 

• Door de schaalvergroting meer afstand tot de burger 

• Een te lastig proces waarbij meerdere jaren nodig zijn en vele tariefsverhoging om tot een 
resultaat te komen 

• Eindelijk komt er bij de ambtenaren wat meer professie over sommige onderwerpen. bv 
vergunningen bij evenementen 

• Er kan beter worden meegepraat in de regio 

• Geen ontslagen 

• Gemeente op afstand. 

• Grote gemeente die meetelt 

• Groter dus minder aandacht voor kleinere vraagstukken 

• Had verwacht dat de politiek verder van de burger zou gaan staan 

• Het is een ongeregelde bende 

• Het proces gaat zoals ik dat ongeveer verwacht had. 

• Het verwachtte gedoe rond progressief beleid 

• Het was te verwachten dat het slechter zou worden voor de voormalige gemeente Zederik 

• Het wordt te groot, contact tussen de gemeente en de burger is te groot geworden. 

• Ik had al verwacht dat alles moeilijker zou gaan 

• Ik had al verwacht dat uiteindelijk door de fusie we extra kosten kregen 

• Ik had een loggere organisatie verwacht 

• Ik had meer stroperigheid verwacht, dat is uitgekomen 

• Ik merk er weinig van 

• Ik verwachtte een Raad + ambtenaren die vinden dat ze luisteren naar de burgers maar dat 
hebben ze nog nooit gedaan en dat doen ze nu ook niet!! 

• Ik zie een professionele organisatie 

• Kosten omhoog 

• Kosten voor de burgers zijn hoger geworden 

• Leerdam 

• Meer afstand was te verwachten 

• Meer kosten 

• Meer publiciteit, meer te beleven in de gemeente 

• Megaclaim vianen nu ook voor andere gemeentes 

• Merk er weinig van op wat administratieve wijzigingen na. 

• Minder openingstijden en de gemeente is op meer afstand van de burger gekomen. Ook de 
communicatie is nog minder geworden. 
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• Minder persoonlijk 

• Na de nodige fusie perikelen gaan zaken beter 

• Politiek trekt zich ver terug. Niet luisteren naar burger. 

• Politieke partijen met de meerderheid, waren duidelijk niet het populairst in Vianen. 

• Rommelige start bestuur 

• Stapsgewijs zie je de veranderingen gebeuren. 

• Veel mensen uit vianen in raad 

• Versterking sociaal beleid en aanpak 

• Verwachtingen zijn uitgekomen 

• Waardeloos 

• Was aan te zien komen dat de lasten zouden stijgen onder het smoesje dat Leerdam en de rest 
gemiddeld zou worden ipv uitzoeken waarom Leerdam zo duur is 

• X 

• Zaken worden duurder 

• Zie 2.1 

• Zie 3 

• Zie antwoord op vraag 2.1. 

• Zie boven 

• Zie toelichting bij de vorige wtee antwoorden. 

• Zie vraag 3 

• Aanloopproblemen waren ook te verwachten 

• Alle tarieven gaan omhoog 

• Dat het allemaal niet duidelijker er op word 

• Duurder 

• Er worden best vorderingen gemaakt 

• Er wordt aandacht gegeven aan de verschillen per dorp 

• Gees essentiële veranderingen te zien 

• Goed bestuur wordt ondergeschikt gemaakt aan de grote verspillers 

• Goede zaak de move naar provincie Utrecht. Zuid Holland heeft in het verleden relatief weinig 
interese getoond in Vhl en investeerde weinig tot niets op cultureel en infrastructuur gebied. 

• Het gaan sluiten van gemeentehuizen of toch weer niet of ze weten het niet 

• Het is nog wat onwennig 

• Iets meer burocratie 

• Ik had al verwacht dat niet alle diensten in Vianen aangeboden gingen worden waardoor we 
noodgedwongen ook nog eens in de auto moeten stappen terwijl we normaal alles fietsen 

• Ik kan me nog niet vinden in het feit dat ik een inwoner van Vijfheerenlanden en Utrechter ben. 

• Ik merk een grotere afstand tot het bestuur 

• Koopzondagen 

• Minder kontakt overheid burger 

• Nog wel lastig om telefonisch (Snel) bij de juiste persoon/afdeling 

• Ons mooie polderlandschap wordt opeens gezien als een marketing optie voor toerisme, terwijl 
de lokale bevolking daar geen behoefte aan heeft (ook economisch niet noodzakelijk) 

• Progressiever dan de voormalige gemeente Zederik 

• Provincie Utrecht was voorzien 

• Slecht onderhoud openbaar groen en begraafplaatsen etc 

• Uitvoering maatregelen opgeschort 

• Veel geld besteed aan campagnes om politiek dichterbij te krijgen 

• Verder van de burger 

• Vianen en Leerdam horen niet bij ons! 
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• Volkomen mislukking 

• Was te voorzien dat de gemeenteraad verder bij de burger vandaan zou komen te staan 

• X 

• Er is nog best veel wat nog niet afgerond is, maar we zijn net 10 maanden jong! 

• Moeilijk om besluiten te nemen die beste zijn voor vijfherenlanden, er wordt vaak nog naar 
oude situatie gekeken. Zoals gemeentehuiskwestie. 

• Negatief hadden wij verwacht 

• Onde voor de nieuwe burgemeester, die zo een puinhoop aantreft! 

• Veel plannen voor nieuwbouw 

• X 
 

Weet niet (10%) 
 
Toelichting 
• De laatste burgemeesters werden vanuit het ministerie vanuit het utrechtse gerecruteerdom de 

inwoners van Zederik te masseren en rijp te maken voor de fusie, reden de Bonna claim kan 
dan overmeer inwoners worden uitgesmeerd. Vuile politiek!!! 
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3.2 Kunt u toelichten om welke reden(en) de fusie naar de gemeente 
Vijfheerenlanden tot nu toe niet is wat u ervan had verwacht? (n=46) 
 

Reden (91%): 
• Afval die word opgehaald 

• Bereikbaarheid 

• De afstand is te groot 

• Door kostenbesparingen had ik verlaging van belastingtarieven verwacht 

• Duidelijkheid ontbreekt 

• Elke vernieuwing is geen verbetering 

• Er zal nooit 1 samenhangende gemeente ontstaan vanwege de versnippering in plaatsen 

• Financieel wanbeheer Vianen 

• Geen burgervader meer 

• Gemeente wordt te groot 

• Ggen verschil 

• Het is gewoon een chaos 

• Het is Leerdam waar alles omdraait. 

• Het is nog niet beter dan dat het was 

• Hoe ik niet toe te lichten 

• Ik had gehoopt dat de gemeente het voortouw zou nemen 

• Ik had verwacht dat het voordelen op zou leveren 

• Je leest weinig informatie 

• Kosten niemans beton 

• Meer afstand 

• Minder efficiënt 

• Minder politie opstraar 

• Minder sociaal 

• Nog steeds geen interesse in wel wee Hagestein, ons dorp is blijkbaar alleen goed voor de 
opbrengst van de grond 

• Onrust 

• Regels 

• Slecht toegangelijk 

• Stomvolk vianen 

• Stroperige proces gang 

• Te zakelijk 

• Te zakelijk en onpersoonlijk 

• Toegankelijkheid ambtenaar/burger verder uitelkaar 

• Tot nu toe alleen negatieve ervaringen ipv positieve 

• Ver van de burger 

• Verschilende openings tijden gemeentehuis waardeloos 

• Vianen 

• Vianen denkt alleen aan zichzelf 

• Wordt langs elkaar heen gewerkt en krijg geen antwoord op vragen. 

• Zederik telt niet mee 

• Zie dat projecten stil liggen 

• Zie toelichting vorige vraag 

• Zovele onbekende ambtenaren. 

• Ambulance langere aanrij tijd 
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• Bereidwilligheid 

• Duurder 

• Er is geen ‘Viaans’, ‘Leerdams’ of ‘Zederiks’ gezicht meer van de gemeente. Het is ver weg. 

• Erg bureaucratisch 

• Financiele impact lokale belatstingen 

• Geen wethouders die we kennen 

• Gemeente is nu niet op de hoogte van festiviteiten die in de afzonderlijke plaatsen worden 
gehouden. Hebben ook geen idee wat de vorige gemeente Vianen hiervoor betekende. Dit is 
zeker niet overgenomen door de nieuwe gemeente. 

• Grootste fout annexering naar provincie Utrecht 

• Het contact met andere kernen is minimaal. 

• Hoef en Haag valt overal een beetje buiten 

• Ik had ongewijzigde dienstverlening verwacht 

• Meer belastingen 

• Meer onduidelijkheid 

• Men meent daardoor maar tarieven willekeurig aan te passen 

• Niks meer centraal 

• Onduidelijkheid 

• Slecht bereikbaar (2x) 

• Stort plaats regeltjes 

• Vianen 

• Beschikbaarheid 

• Door de grootschaligheid is er feen differentiatie meer welke onderscheid rechtvaardigd 

• Eigen identietijd is zoek 

• Er is geen project dat de nieuwe gemeente een identiteit geeft. Dat is suf en een gemiste kans 

• Geen visie op energietransitie 

• Gericht op Vianen 

• Meer kosten 

• Minder belangstelling door gemeente voor de burgers 

• Mmer betalen ozb 

• Tienhoven een andere naam geven met (a/d Lek) erachter groooooootste fout. Had het dan 
Tienhoven bij Ameide genoemd. 

• Veel hogere kosten 

• Veel meer afstand 

• Vianen 

• Vianen in een stad, heel anders dan een dorp, wij willen houden wat we hebben. 
 
 

Weet niet (9%)  
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2. Onderzoeksverantwoording 

Onderzoek : TipVijfheerenlanden 
Mediapartner : Kontakt Mediapartners 
Onderwerpen : Fusie gemeente Vijfheerenlanden 

: Boerenprotesten 
: Stikstofbeleid 

Enquêteperiode : 22 oktober 2019 tot 31 oktober 2019 
Aantal respondenten : 257 
Foutmarge : 6,1% (bij een betrouwbaarheidsniveau van 95%) 
Aantal vragen : 19 
Rapportagedatum : 1 november 2019 

 

Toelichting: 

De foutmarge geeft de precisie van een gemeten percentage aan. Hoe kleiner de foutmarge, hoe 

preciezer het gemeten resultaat. In dit onderzoek is de foutmarge maximaal ±6,1%. 

Het betrouwbaarheidsniveau geeft de verwachte kans aan, dat bij herhaling van de meting onder 

gelijke omstandigheden, een zelfde resultaat wordt verkregen. 

Methodiek 
o De vragenlijst is opgesteld in overleg met Kontakt Mediapartners. 
o Op 22 oktober is de enquête met een begeleidend schrijven naar de leden van het Tip-

burgerpanel gestuurd. 
o Op 29 oktober is een herinneringsmail gestuurd. 
o Alle respondenten vullen de vragenlijst anoniem in. 

Leeswijzer 
De toelichtingen in deze rapportage zijn de letterlijke antwoorden van de respondenten. 
Hier kunnen spelfouten of andere taalfouten in voorkomen. 
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3. TipVijfheerenlanden 
Mensen hebben vaak hun mening klaar. Ze zijn voor of tegen een nieuw idee dat opborrelt in de 

samenleving. Politici gooien wel eens een balletje op en luisteren wat de reacties zijn. Luisteren ze 

dan ook echt? Hoe vaak hoort u: ze doen maar, ze luisteren toch niet naar ons? 

Onderzoeksbureau Toponderzoek wil de betrokkenheid van de inwoners van Vijfherenlanden 

vergroten. Via het panel TipVijfherenlanden.nl kunnen alle inwoners in de gemeente 

Vijfheerenlanden hun mening kenbaar maken over onderwerpen die leven in hun samenleving. 

Op www.tipvijfheerenlanden.nl kan iedereen een aanmeldingsformulier invullen. Van tijd tot tijd 

worden deelnemers gevraagd naar hun mening over actuele onderwerpen.  

De deelnemers zijn en blijven anoniem en kunnen per onderzoek zelf beslissen of meedoen. Ze zijn 

niets verplicht. Het invullen van een enquête duurt slechts enkele minuten en de onderwerpen zijn 

sterk afhankelijk van de actualiteit.  

TipVijfheerenlanden.nl is een 

gemeenschapspanel, opgezet vanuit de 

gemeenschap. Heeft u vragen over dit initiatief, 

dan kunt u deze altijd stellen 

aan enquete@toponderzoek.com. Het is ook 

mogelijk om zelf onderwerpen aan te dragen 

voor peilingen.  

Lees hier meer over de TIP-methodiek. 

TipVijfheerenlanden.nl maakt het gemakkelijk 

om zonder veel moeite je zegje te doen! 

 

  

http://www.tipvijfheerenlanden.nl/
mailto:enquete@toponderzoek.com
https://toponderzoek.nl/wp-content/uploads/2017/12/Infographic-Toponderzoek-1.pdf


 
 
 

 
25 

 

4. Toponderzoek 

 
Toponderzoek is een Horsters no-nonsense bedrijf, dat sterk is in het raadplegen van meningen. In 
een mondige wereld waarin men direct resultaat wil zien, is het raadplegen van meningen / 
ervaringen / beleving van belang om te overleven. 
 
Onze professionele en flexibele medewerkers hebben interesse voor uw onderzoeksvraag om de 
beleving en inzichten vanuit de maatschappij regulier zichtbaar te maken. Door een transparant 
inzicht in hetgeen leeft en speelt onder burgers / bestuurders / politici, levert dit beter beleid en 
meer draagvlak op. Tips worden aangeleverd. Tevens toetst u of ingezette acties resultaat hebben. 
 
Toponderzoek faciliteert dit proces als onafhankelijk onderzoeksbureau TIPTOP voor u. Het 
onderzoeksbureau heeft de beschikking over eigen TIP-burgerpanels (landelijk > 60 burgerpanels) en 
het overheidspanel Overheid in Nederland. 
 
Blijf op de hoogte via de Topletter. 
 
 

Toponderzoek 
Expeditiestraat 12  
5961 PX Horst 
 
www.Toponderzoek.com 
enquete@toponderzoek.com 
085-4860103 
 
 

Toponderzoek is lid van MOA. 

 

https://toponderzoek.nl/topletter/
http://www.toponderzoek.com/

